
Voorzitter, collega’s, belangstellenden thuis en iedereen die deze tekst op een later moment leest. 

 

Mijn vorige bijdrage aan de Algemene Beschouwingen begon met het benoemen van de onzekere tijd 

waarin er veel onzekerheden waren voor onze inwoners, het midden- en kleinbedrijf, de toerismesector, 

de detailhandel  en er veel werd gevraagd van de mensen werkzaam in de zorg. Met ruim 18.000 

medewerkers is de zorg als werkgever goed vertegenwoordigd in onze mooie gemeente. Ik wil absoluut 

niet de indruk wekken dat nu aan het begin van de zomer voor iedereen alle zorgen weg zijn en alles 

weer bij het oude is, verre van. Laten wij waakzaam blijven en met elkaar een weg vinden in het nieuwe 

normaal. 

De voorjaarsnota begint met de bekentenis dat het huidige college weemoedig aan het geraken is, we 

zijn immers bezig met het laatste jaar van deze periode. Op naar de verkiezingen van 2022. Het zal dan 

ook de laatste meerjaren programma begroting (MPB) van dit college zijn. GroenLinks wil dit college en 

alle ambtenaren complimenteren met de resultaten tot nu aan toe. Het huishoudboekje op orde, veel in 

beweging gezet (denk bijvoorbeeld aan Apeldoorn 2040), mooie rapportcijfers van de inwoners. En dat 

allemaal terwijl ook zij, het college en de ambtenaren, al ruim één jaar te maken hebben met de 

gevolgen van Covid-19. In aanvulling op het rijk heeft de gemeente Apeldoorn oog gehad voor de 

maatschappelijke gevolgen van de pandemie en veel voor de inwoners en bedrijven/ondernemers 

betekent. Natuurlijk zal er ook best wat te mopperen zijn en zal niet iedereen het altijd eens zijn met de 

gemaakte keuzes. GroenLinks zit echter niet in de mopperstand. De bijdrage van GroenLinks Apeldoorn 

heeft dit jaar een andere toon: een toon van Hoop, Optimisme en toch ook Urgentie.  

De hoop bestaat eruit dat wij langzamerhand licht zien aan het einde van de tunnel. De versoepelingen 

die zaterdag aanstaande zullen ingaan, maken weer meer mogelijk. Mensen hebben misschien wel een 

vakantie in het vooruitzicht, of eindelijk de bruiloft die al twee keer uitgesteld moest worden. Wij hopen 

ook dat de tegenstelling die Covid-19 tot gevolg had in onze maatschappij zal verdwijnen. Dat we weer 

samen de samenleving gaan inkleuren.  

We zijn optimistisch als het gaat om de komende periode van de begroting 2022-2025. Een half jaar 

geleden waren er nog veel onzekerheden en werden forse problemen voorzien, bijvoorbeeld voor wat 

betreft de beschikbare financiële middelen, zeg maar de zak met geld.  Nog niet alles is duidelijk op dit 

moment, wel lijkt het erop dat we in ieder geval voor de korte termijn extra geld mogen verwachten als 

gemeente. Zo heeft het rijk 1,3 miljard extra ter beschikking gesteld voor de jeugdzorg in Nederland. 

Hopelijk blijft het niet bij éénmaal en zal de nieuwe regering structureel meer geld beschikbaar stellen 

voor de uitvoering van onder andere de jeugdzorg. Wij zijn optimistisch en hopen dat de komende tijd 

de duidelijkheid rondom de zak met geld er voor zal zorgen dat we optimistisch kunnen blijven. 

Naast al deze vrolijke geluiden wil GroenLinks ook de nadruk leggen op de urgentie. Zoals aangegeven in 

de voorjaarsnota zal het college met hernieuwde kracht de grote maatschappelijke vraagstukken gaan 

oppakken. Het gaat dan om de drie grote vraagstukken: het klimaat, de woningopgave en het behouden 

en versterken van het sociale fundament. En dan kom ik weer even terug bij de gevolgen van de 

pandemie. De achterliggende periode heeft ons laten zien wat de gevolgen zijn van ons gedrag. 



Vliegtuigen kwamen veelal stil te staan, de drukte in het verkeer werd fors minder, de lucht werd 

blauwer, de zon werd mooier, veel mensen konden thuis werken en bovenal bleek dat er minder 

vervuiling was. tegelijk kwam er een grote druk op onze natuur: mensen trokken erop uit om te 

genieten van de bossen, de duinen van ons mooie land. Het belang van een groenrijke omgeving op 

mensen werd nog maar eens onderstreept. En laten wij als gemeente Apeldoorn onze groene omgeving 

koesteren en de woningopgave zodanig vormgeven dat er ruimte is voor biodiversiteit, het duurzaam 

opwekken van energie, veel groen en blauw in woon- en werkomgeving en een duurzame manier van 

bouwen.  

Wat nog meer duidelijk werd en wel heel pijnlijk, dat zijn de sociale verschillen in de maatschappij. De 

verschillen tussen rijk en arm, de sociale ongelijkheid. Gezondheidsverschillen, inkomensverschillen, 

verschillen op basis van de plek waar je opgroeit. Niet iedere ouder had de tijd, de middelen of de kunde 

om thuisonderwijs te verzorgen. Kinderen uit rijkere gezinnen hadden wel een tablet ter beschikking 

en/of konden bijles krijgen.  Kinderen uit armere gezinnen hadden deze luxe helaas niet altijd, ik kan 

hier nog vele voorbeelden bij noemen. Ik denk echter dat u allen de verschillen ook gezien heeft. 

Daarom is GroenLinks blij met de al genoemde hernieuwde kracht vanuit het college voor ook het 

sociale fundament. Want als we het daar, met de lessen van het afgelopen jaar,  goed oppakken en 

uitvoeren dan blijft onze gemeente een prima plek om te wonen, te werken, te studeren, te genieten 

van je oude dag  en dat allemaal in onze mooie groene omgeving.   

Tot slot voorzitter: GroenLinks wil graag in samenwerking met de raad, het college, de ambtenaren, de 

inwoners en iedereen die zich betrokken voelt bij het wel en wee van onze gemeente de drie grote 

maatschappelijke vraagstukken, en ik herhaal ze nog maar eens: ons klimaat, de woningvoorraad en het 

sociale fundament aan elkaar verbinden.  Samen de schouders eronder. GroenLinks heeft vertrouwen in 

onze toekomst. Investeren in de toekomst is voor wat betreft GroenLinks een goed gekozen naam voor 

de voorjaarsnota.  Hoop, optimisme en urgentie, wij gaan ervoor. 

 

Danny Huizer, fractievoorzitter GroenLinks Apeldoorn 


